
 

Friluftsråd Søhøjlandet 
 
 

Soehoejlandet@friluftsraadet.dk 
 

Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

Den 16. december 2022 
 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 
 

Torsdag d. 15. december 2022 kl. 19.00 
 

Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokale på Vester Mølle, Od-
dervej 80, Skanderborg 

 
Deltagere: Jørgen, Jan, Jens, Robert og John   

Fraværende:  Carrie og Lars Krogh  
      

 Punkter behandlet: 
 

1. Godkendelse af dagsorden. 
 Ingen bemærkninger.  

 

2. Godkendelse af referat fra møde 17. november. 
Ingen bemærkninger.  

   
3. Drøftelse af rapport om de lokale friluftsråds lokalpolitiske ar-

bejde og indflydelse. 
Rapporten udsendtes med dagsordenen til 17. november. 

Robert havde udarbejdet 2 sider med de for ham vigtigste punk-
ter i rapporten. Der blev drøftet, om vi skulle lave en brainstor-

ming. I det følgende nævnes berørte punkter.  
Med hensyn til E-mails til kontaktpersoner i de forskellige organi-

sationer, kan det være svært at opretholde en database pga. 
GDPR. Det er de lokale foreninger, der er interessante for Søhøj-

landet og ikke hovedforbundene. F.eks. har kontakten til spej-
derne været igennem Sct. Georgs Gilderne. Nu er der en aktiv 

spejderleder som repræsentant for spejderne i rådet, hvilket er 

godt. Søhøjlandet har en fungerende bestyrelse og fungerer godt 
med hensyn til at løse diverse opgaver.  

Man kan overveje et nyhedsbrev. Dem, der har behov for at søge 
tilskud, kender Friluftsrådet i forvejen. Der mangler et overordnet 

introduktionskursus for de nye medlemmer. Man er lidt betænke-
lig ved at få en konsulent på besøg fra hovedkontoret, som sand-

synligvis ikke kender lokalområdet godt nok til at råde os.  
Der var enighed om, at der er mulighed for forbedringer.  



 

Side 2 af 3 

Robert sender sit oplæg ud til bestyrelsen sammen med refera-
tet.  

 
4. Planlægning af årsmøde 

Forslag til dato: fredag den 3.  marts kl. 17:30 til kl. 21:00. 
Jan foreslår, at Maria Pilgaard kunne komme og fortælle om landbru-

gets syn på friluftsrådsarbejdet. Hun kan også fortælle om, hvordan 
det har været arbejdsmæssigt at arbejde i Friluftsrådet i forhold til 

landbruget.  
Skanderborg Lystfiskerforening kan fortælle om, hvad de laver. Jæ-

gerne kunne være et andet forslag.  
Stedet foreslås til at være Vester Mølle. Forplejning kan være pølse 

fra grill. Man har mulighed for at gå en tur i det smukke område før 

mødet. 
Alternativet til Maria, kan være Hans Brok Brandi, som ved en hel del 

om Illerup Ådal.   
Jan laver et oplæg.     

 
Der blev under dette punkt nævnt en lille interessant film af Phie Am-

bo omhandlende genforvildningen af Hammer Bakker. Hedder ”Orga-
niseret vildskab” Tv2 Play.  

 
5. Sager: 

- Naturnationalparker 
Der er ikke sket så meget pga. valg og efterfølgende rege-

ringsdannelse. Mødet i Kompedal d. 7. oktober blev aflyst.  
- Fredningsnævnsafgørelser 

Der er temmelig mange afgørelser på vej. Jørgen fortalte 

om en, som han ikke har været inviteret med til. Det dre-
jede sig om en toiletbygning ved Skovby Sø.  

Jens har ikke været indkaldt til en sag om en bålplads. Jan 
lægger sagerne ind i Fredningsmappen, hvilket alle var 

enige om.  
- Adgangssager 

Jan blev ringet op fra en person vedrørende en sag i Ry. 
Ifølge John er sagen ikke problematisk. Der er kun spær-

ret for køretøjer og ikke for gående og cyklende. Jan bad 



 

Side 3 af 3 

John om at kontakte personen og fortælle, hvordan sagen 
ligger.  

 
- Gudenåsti 

Der bliver oprettet nogle partnerskaber de steder, hvor 
den ikke er færdig. Man er ikke interesseret i at få vandre-

re helt ned ved åen undtagen ved krydsninger.  
 

 
6. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 

sager. 
• Kommunerne 

Ingen nye sager. 

• Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 
Intet nyt.  

• Temagruppe administration og kommunikation 
Intet nyt.  

• Temagruppe Naturpark 
Der er møde i temagruppen den 7. januar.  

 
7. Eventuelt  

John har fået en invitation til et møde den 23. januar hos Naturstyrel-
sen.  

Jens vil gerne deltage i et møde vedrørende biodiversitet. Region Midt 
har indkaldt til et møde. Der skal holdes en række møder i foråret.  

 
Opsamling på fællesmøde, som Jørgen har deltaget i: 

Der kommer et lokalrådsseminar 29. til 30.09 på Hotel Legoland.  

 
Skal huske at meddele private og spørge, om man må bruge deres E-

mail adresser i et referat.  
 

Invitation til et møde i København 26. januar om Friluftsrådets frem-
tid. Jan deltager i dette møde.  

 
 

Referent Robert Nielsen    


